
Protokół Nr LIV/24 

 
z obrad LIV sesji Rady Miasta Siemiatycze, 

która odbyła się w sali Siemiatyckiego Ośrodka Kultury 

w dniu 28 lutego 2024 roku 

 

Obrady LIV sesji Rady Miasta Siemiatycze rozpoczęły się o godzinie 13:00.  
 

W obradach LIV sesji na stan 15 radnych uczestniczyło 15, według załączonej do 
protokołu listy obecności (Załącznik Nr 1). 

Radni obecni na LIV sesji: 

1. Marek Bogucki 

2. Przemysław Chraniuk 

3. Melania Grygoruk 

4. Tomasz Jakowiuk 
5. Antoni Kosieradzki 
6. Jerzy Korowicki 
7. Igor Mironkiewicz 
8. Katarzyna Nayda 
9. Paweł Onieszczuk 
10. Jerzy Roszczenko 
11. Łukasz Rybałtowski 
12. Igor Śnieżko 

Radni nieobecni na LIV sesji: 

1. Katarzyna Jarocka 
2. Marcin Usakiewicz 
3. Agnieszka Monika Zalewska 

 

Do punktu 1 - otwarcie obrad. 
Obrady LIV sesji Rady Miasta Siemiatycze w dniu 28 lutego 2024 r. otworzył 
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – Igor Śnieżko. Wiceprzewodniczący na wstępie 
powitał wszystkich obecnych na LIV sesji Rady Miasta. Wiceprzewodniczący Rady 
stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada 
może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Wiceprzewodniczący Rady 
dodał, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 
obraz i dźwięk, nagrania udostępniane są w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 
stronie internetowej Urzędu Miasta Siemiatycze.  
 

Do punktu 2 – przedstawienie porządku obrad. 
 



Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że porządek obrad radni otrzymali wraz z 

zaproszeniem na sesję. Dodał, że w trybie artykułu 20 ust. 5 ustawy o samorządzie 

gminnym porządek obrad został zmieniony, w punkcie 10 wprowadzono punkt - 

podjęcie uchwały w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli. Zapytał czy w sprawie 

porządku obrad ktoś chciałby zabrać głos? Nikt nie zgłosił zastrzeżeń. 

Wiceprzewodniczący Rady dodał, że sesja prowadzona będzie zgodnie z 

przedstawionym porządkiem obrad: 

1) otwarcie obrad; 
2) przedstawienie porządku obrad; 
3) przyjęcie protokołu z obrad LIII sesji Rady Miasta; 
4) sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami; 
5) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki na zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 
Siemiatycze w 2024 roku"; 

6) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Miastem Siemiatycze a Gminą Dziadkowice w zakresie 
odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków pochodzących 
z indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek samorządu 
terytorialnego; 

7) podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
strażakom ratownikom Ochotniczej Straży Pożarnej w Siemiatyczach za udział 
w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym; 

8) podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta za 2024 r.; 
9) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Siemiatycze na lata 

2024 – 2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 – 2036; 
10) podjęcie uchwały w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli; 

11) wolne wnioski; 
12) zakończenie obrad. 
  

Do punkt 3 - przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniej czyli LIII sesji Rady 
Miasta Siemiatycze wyłożony jest na stoliku, na stoliku protokolanta i jeżeli do końca 
obrad sesji nie wpłynął do niego uwagi i poprawki to uzna się go za przyjęty.  
Wiceprzewodniczący poinformoawła radnych o konieczności złożenia oświadczeń 
majątkowych. Oświadczenia złożyć trzeba w dniu 29 lutego, zgodnie ze stanem na 
dzień 29 lutego. Każdy radny ma obowiązek złożenia zeznania oświadczenia 
majątkowego zgodnie z wymogami prawa. Wiceprzewodniczący dodał, że wzór 
oświadczenia nie uległ zmianie.  
 
Do punkt 4 – sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. 
 

Burmistrza przedstawił sprawozdanie. Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do 

protokołu. 



 

Przewodnicząca Rady odczytała opinię Związków Zawodowych na temat 

podejmowanych uchwał z której wynika, że NSZZ Solidarność Zarząd Regionu 

Podlaskiego oddział w Siemiatyczach nie wnosi uwag do podejmowanych na dzisiejszej 

sesji uchwał. 

 
Do punktu 5 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Siemiatycze 
w 2024 roku.  
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że uchwałę na komisji omówił Pan kierownik 
Krzysztof Leszczyński. Zapytał czy Państwo radni mają jakieś dodatkowe pytania do 
projektu uchwały? Radni pytań nie zgłosili. 
 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie miasta Siemiatycze w 2024 roku, 
Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” 
czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna nieobecna 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr LIV/357/24 –Załącznik Nr 3 

 



Do punktu 6 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia międzygminnego pomiędzy miastem Siemiatycze a gminą Dziadkowice 
w zakresie odbioru nieczystości ciekłych z opróżnienia zbiorników bezodpływowych 
lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków pochodzących z 
indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek samorządu terytorialnego.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta powiedział, że uchwałę na komisji omówił również 
Pan kierownik Krzysztof Leszczyński. Sporo było pytańdo tej uchwały. Pan Burmistrz 
uzupełnił, bo to taka lekka kontrowersja budzi, że my przyjmujemy jakieś nieczystości z 
innych gminy możePan Burmistrz jakby zechciał jeszcze w podobnych słowach jak na 
komisji przedstawić Państwu wyjaśnienie do tej uchwały.  
 
Burmistrz powiedział, że ponieważ gminy mają w tej chwili takie obowiązek dość 
rygorystyczny inwentaryzacji i przestrzegania zasad wywozów, a mają albo nie mają 
wcale oczyszczalni ścieków albo mają za małe, zwróciły się do miasta Siemiatycze 
ponieważ nasza oczyszczalnia jest bardzo duża, o możliwość takiego przekazywania 
osadów płynnych czy ścieków z ich terenu. Zwróciliśmy się do Przedsiębiorstwa 
Komunalnego z zapytaniem czy nasza oczyszczalnia jest wydolne i jest w stanie przyjąć 
te ścieki pobierając oczywiście opłatę, na określonych warunkach, które między innymi 
zakładają Aplikacje która dokładnie można powiedzieć pokazuje ścieżkę przebiegu, 
przekazywania tych ścieków, jakie to są ścieki, badania również. Założyliśmy specjalne 
sondy, które badają jakość tych ścieków i wiemy co jest wpuszczane także, że nikt nam 
nic złego nie przywiezie i nie położy oczyszczalni. I tutaj po podjęciu decyzji z Panem 
Prezesem i przedstawieniu dla Wysokiej Rady na początku przyjęliśmy gminę 
Siemiatycze. W tej chwili zwróciły się do nas jeszcze Dziadkowice co będziemy 
rozpatrywać także. Już Drohiczyn również był zainteresowany, ponieważ ich 
oczyszczalnia jest za mało wydajna. Natomiast no dla nas te ścieki są również, no 
można powiedzieć raz, że przynoszą pewien dochód, po drugie, po drugie te ścieki to 
są bytowe my mamy ścieki przemysłowe tworzone przez dwa zakłady czyli Orlemans i 
Mleczarnie, także to również poprawia jakość oczyszczalnia, jakość tych ścieków, które 
potem są oczyszczane i po oczyszczeniu jako czysta woda odpuszczana do wody. To 
nam poprawia ich jakość, przy okazji możemy zarobić, ale przede wszystkim wspomóc 
sąsiednie gminy. Nie obciąża to naszej oczyszczalni także tutaj rekomendujemy bez 
żadnych zagrożeń przyjęcie gminy również Dziadkowice do tego systemu, żeby 
wesprzeć ten samorząd, który w tej chwili ma z tym problemy.  
 
 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś dodatkowe pytania do 
projektu uchwały? Radni pytań nie zgłosili. 
 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy miastem 
Siemiatycze a gminą Dziadkowice w zakresie odbioru nieczystości ciekłych z 
opróżnienia zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków pochodzących z indywidualnych gospodarstw domowych oraz 
jednostek samorządu terytorialnego, Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnych aby 



zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór 
odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna nieobecna 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr LIV/358/24 –Załącznik Nr 4 

 
Do punktu 7 - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego strażakom ratownikom ochotniczej straży pożarnej w Siemiatyczach za 
udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 
pożarniczym.  
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że uchwałę na komisji przedstawiła Pani 
kierownik Dorota Poniatowska. Dodał, że radny Łukasz Rybałtowski jest członkiem 
Ochotniczej Straży Pożarnej i zapytał czy radny zechciałby zabrać głos?  
Radny Rybałtowski powiedział, ze jest członkiem Ochotniczej Straży Pożarnej 
praktycznie od 2005 roku i powie w skrócie, że jednostka miała trochę problemów bo 
w Siemiatyczach jest też Państwową Straż Pożarną i to trochę koliduje w naszym 
mieście, że są dwie straże. OSP bardzo prężnie działają okoliczne typu typu Słochy czy 
takie ościenne właśnie Siemiatycz, ale nasza jednostka OSP nie daje się i cały czas 
przetrwała. Dodatkowo z takim atutem, że została do KRS-u dopisana. Także już 
krajowy ten system ratowniczy gaśniczy także prężnie działa i potrzebne są na pewno 
pieniążki. Także tutaj wyjaśniając na komisji wszystkim radnym jakie są potrzeby i dla 
naszej OSP wszyscy jednogłośnie potwierdzili, że przychylają się do podniesienia 
ekwiwalentu dla naszej jednostki OSP w Siemiatyczach 
 



Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom ochotniczej 

straży pożarnej w Siemiatyczach za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym, Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnych aby 

zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór 

odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 
 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna nieobecna 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr LIV/359/24 –Załącznik Nr 5 

 
 
Do punktu 8 - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta za 2024 rok.  
 
Pani Skarbnik powiedziała, że uchwała będzie zgodna z projektem uchwały 
przekazanym na komisji, a więc zwiększamy w planie dochodów o kwotę 6 014 
922,66 zł: 
- 160 000 zmiana klasyfikacji budżetowej z zakresu opłat z tytułu zajęcia 
pasa drogowego;  
- kwota 850 000 zł przyznana dotacja na realizację projektu "Cyberbezpieczny 
Siemiatycze"; 
- kwota 17 900 zł zwiększona dotacja celowa na zadania zlecone z przeznaczeniem na 
realizację ustawy prawo o aktach stanu cywilnego, decyzja Wojewody z dnia 19 lutego 
bieżącego roku; 
- kwota 55 739 zł przyznana dotacja celowa na zadania zlecone z przeznaczeniem 
na przeprowadzenie wyborów samorządowych zgodnie z decyzją Dyrektora Krajowego 
Biura Wyborczego z dnia 1 lutego bieżącego roku; 



- kwota 2 372 330 zł zwiększenie planu subwencji ogólnej zgodnie z decyzją Ministra 
Finansów z dnia 7 lutego bieżącego roku;  
- kwota 836 880 zł przyznana subwencja rozwojowa, po raz pierwszy z którą się 
spotykamy, zgodnie z decyzją Ministra Finansów również z dnia 7 lutego 
bieżącego roku;  
- kwota 29 797 zł przyznana dotacja na zadania zlecone na sfinansowanie 
zrealizowanych w roku ubiegłym zadań wynikających z ustawy prawo o aktach stanu 
cywilnego zgodnie z decyzją Wojewody z dnia 21 lutego bieżącego roku;  
- kwota 245 000 zł dotyczy wprowadzenia planu dochodów środków otrzymanych z 
Lasów Państwowych na realizację projektu "Klasa z drewna" z czego kwota 122 000 
dotyczy refundacji środków poniesionych w roku ubiegłym;  
- kwota 127 zł dotyczy otrzymanej dotacji celowej na realizację zadań zleconych z 
przeznaczeniem na Program Karta Dużej Rodziny - decyzja Wojewody Podlaskiego 15 
luty; 
- kwota 105 000 zł wprowadzenie planu dochodów refundacji środków poniesionych z 
własnego budżetu w roku ubiegłym na realizację projektu grantowego "Słoneczne 
Siemiatycze"; 
- kwota 1 342 149,66 zł dotyczy planowanego do uzyskania zwrotu podatku VAT w 
ramach realizowanej inwestycji poprawa efektywności oczyszczalni ścieków. 
 
Zmniejszenie w planie dochodów:  
- kwota 160 000 zł dotyczy zmiany klasyfikacji budżetowej opłat z tytułu zajęcia pasa 
drogowego. 
Zwiększenie w planie wydatków kwota 3 970 773 zł dotyczy:  
- kwota 905 000 zł wprowadzenie planu wydatków na realizację projektu 
"Cyberbezpieczne Siemiatycze"; 
- kwota 17 900 przeznaczenie środków zgodnie z decyzją Wojewody Podlaskiego;  
- kwota 29 797 zł zwiększenie planu wydatków na wynagrodzenia w związku z 
otrzymaną refundacją środków z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego;  
- kwota 55 739 zł przeznaczenie środków zgodnie z decyzją Dyrektora Krajowego Biura 
Wyborczego na przeprowadzenie wyborów samorządowych;  
- kwota 180 000 zł zwiększenie planu wydatków Szkole Podstawowej Nr 1 i Nr 3 po 90 
000 na szkołę;  
- kwota 123 000 zł wprowadzenie zadania inwestycyjnego "Klasa z drewna" 
finansowanego przez Lasy Państwowe - realizacja w Przedszkolu Nr 5;  
- kwota 65 858 zł wprowadzenie planu wydatków na zwrot dotacji z roku 
ubiegłego zasiłków stałych;  
- kwota 355 352 zł wprowadzenie planu wydatków na zwrot dotacji z roku ubiegłego 
zasiłków rodzinnych;  
- kwota 127 zł przeznaczenie środków zgodnie z decyzją Wojewody Podlaskiego na 
realizację programu Karta Dużej Rodziny; kwota 1 938 000 zwiększenie planu 
wydatków na inwestycję "Poprawa efektywności oczyszczalni ścieków" przesunięcie 
wydatkowania z roku ubiegłego; kwota 300 000 zł zmiana paragrafu wydatków na 
remont Oranżerii w ramach przyznanych dotacji na ochronę zabytków.  
 
Zmniejszenie w planie wydatków kwota 480 000 zł z czego:  
- 300 000 dotyczy oczywiście zmianę paragrafu wydatków na remont Oranżerii;  



- kwota 180 000 zł przeznaczenie środków z opłat z wpływu z tak zwanego 
"małpkowego" na budowę placu zabaw w ramach zadania inwestycyjnego 
"Rewitalizacja nabrzeża Zalewu Nr 1".  
Zmienione zostały załączniki inwestycyjne i dotacyjne i po dzisiejszym zmianach, 
budżet będzie kształtował się następująco:  
- plan dochodów budżetowych - 93 501 223,28 zł, w tym dochodów bieżących 
74 141 423,28 zł i dochody majątkowe 19 359 800.  
Plan wydatków budżetowych 89 937 073,62 zł w tym wydatki bieżące 68 011 833,62 zł 
oraz wydatki majątkowe 21 925 240 zł. Nadwyżka budżetowa 3 564 149,66 zł. 
 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy radni zgłaszają pytania do uchwały? Radni pytań 
nie zgłosili. 
 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie w 
sprawie zmian w budżecie miasta za 2024 rok, Wiceprzewodniczący Rady poprosił 
radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” 
poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 
 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna nieobecna 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr LIV/360/24 –Załącznik Nr 6 

 
Do punktu 9 - podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta 
Siemiatycze na lata 2024-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2024 - 2036. 
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że Pani Skarbnik szczegółowo omawiała 



uchwałę  na komisji. Zapytał czy radni jeszcze mają jakieś pytania do tej uchwały? 
Radni pytań nie zgłosili.  
 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta Siemiatycze na lata 2024-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2024 - 2036, Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnych aby 
zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór 
odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 
 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna nieobecna 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr LIV/361/24 –Załącznik Nr 7 

 
Do punktu 10 - podjęcie uchwały w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli.  
 
Wiceprzewodniczący rady powiedział, że na wniosek Prezesa Zarządu spółki 
InProgres spółka z o.o za pośrednictwem Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w 
Białymstoku strona prosi o przeprowadzenie kontroli w zakresie nieprawidłowości w 
postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego „Świadczenia specjalistycznych 
usług opiekuńczych z terenu miasta Siemiatycze”. Przeprowadzenie kontroli powierza 
się Komisji Rewizyjnej Rady Miasta.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Rada Miasta dostała zlecenie 
przeprowadzenia kontroli. Pismo wpłynęło za pośrednictwem Wojewody Podlaskiego i 
była taka prośba o przeprowadzenie kontroli w wyniku tutaj niekorzystnego 
rozstrzygnięcia konkursu. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że nie widzi 



przeszkód, żeby taką kontrolę przeprowadzić i zobaczyć czy wszystko zostało zrobione 
w tej kwestii prawidłowo i wyniki kontroli zostaną przedstawione Radzie Miasta.  
 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
zlecenia przeprowadzenie kontroli, Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnych aby 
zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór 
odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 
 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna nieobecna 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr LIV/362/24 –Załącznik Nr 8 

 
Do punkt 11 - wolne wnioski.  
 
W wolnych wnioskach głos zabrali: 
- radny Jakowiuk powiedział, że ma pytanie to Pana Dyrektora Przedsiębiorstwa 
Komunalnego o ulicę Wiosenną, powiedział, że  były tam przeprowadzone prace 
ziemne i mieszkańcy zgłaszali, że droga żwirowa jest w słabym stanie i chciałbym 
żeby Pan wytłumaczył o co tam chodzi?  
- Prezes Przedsiebiorstwa Komunalnego powiedział, że w ubiegłym roku 
przedsiębiorstwo realizowało tam inwestycję wodociągowo-kanalizacyjną 900 metrów 
instalacji wodno - sanitarnej. Inwestycja była realizowana w listopadzie i w grudniu 
ubiegłego roku w związku z tym część prac porządkowych zostało ze względu na 
panujące warunki atmosferyczne przeniesione na na ten rok. No i oczywiście padające 
deszcze i aura nie sprzyjały temu, żeby tych napraw dokonać. Myślę, że  
w chwili obecnej już jest już droga ale pewne rzeczy trzeba bybyło poprawić i te 
naprawy były realizowane na początku tego tygodnia, dowieziony został destruct, 



kruszywo łamane i te ubytki, które tam powstały i cała droga została przywrócona do 
stanu, który  nadaje się do korzystania. No oczywiście przy takich inwestycjach to nie 
jesteśmy w stanie uniknąć utrudnień no i takie, takich, z takimi utrudnieniami się 
oczywiście spotkaliśmy. Natomiast w chwili obecnej, trzeba też trochę poczekać aż 
grunt wyschnie, żeby tam już można było tak naprawdę w 100% dobrze przyjeżdżać.  
- radny Kosieradzki powiedział, że te piękne doświetlenie, które znajduje się na drodze 
krajowej nr 19 to jest zasługa naszego Zastępcy Burmistrza, który wykonał projekt 
własnoręcznie i przekazał go do realizacji Głównej Dyrekcji Dróg i Autostrad w 
Białymstoku. Radny dodał, że poprawia to znacznie bezpieczeństwo pieszych i 
kierowców.  
Radny powiedział, że na ulicy Kraszewskiego, Konopnickiej i Gilewskiego  są ubytki 
asfaltu i zwrócił sięz prośbą o ich uzupełnienie. Radny dodał, że ulica Kraszewskiego, za 
ostatnim budynkiem jest droga gruntowa i były wwożone po prostu wyrobiska drewna 
wczesną wiosną i powstały koleiny, ponieważ jeździł tam ciężki sprzęt, ciągniki, które to 
drewno wywoziły stąd, prośba mieszkańców, żeby tam dożwirować.  Raddny dodał, że  
jest jeszcze jedna kwestia tej ulicy Kraszewskiego ponieważ ta ulica Kraszewskiego nie 
posiada instalacji burzowo-deszczowej, a Starostwo Powiatowe zadeklarowało, że 
będzie przygotowywało dokumentacji techniczną na ulicę Kościuszki od ronda 
Solidarności do ronda przy Polserze, może by dobrze było przynajmniej zrobić tą 
instalację burzową deszczową zaprojektować oczywiście i wykonać na ulicy 
Kraszewskiego ponieważ te wody opadowe, które które spływają z ulicy Konopnickiej 
znajdują tam swoje miejsce. Gdyby to było możliwe, bo mieszkańcy mają z tym kłopot 
przy dużych opadach, nawet dobrze wykonana przekrojowo instalacja burzowo-
deszczowa nie jest w stanie odebrać tej wody, ale byłoby to coś. Radny  prosił o 
dożwirowanie tej ulicy.  
Radny poruszył też temat drogi powiatowe Armii Krajowej przed mostem, powiedział, 
że ten kawałek to się nie da naprawić, trzeba zrobić nowy fragmentu tej jezdni. 
Radny poruszył temat dostępu do toalety w okolicy  nowego deptaku nad zalewem, 
powiedział że pojawiło się tam dość dużo osób na spacer z dziećmi i nie było dostępu 
do toalety. 
- Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o ulicę Kraszewskiego to zostanie ona 
dożwirowana. Dodał, że słuszna uwaga jeśli chodzi o zwrócenie się do Starostwa 
Powiatowego, żeby przygotowując projekt tej nowej drogi, wzięli pod uwagę większe 
przekroje. Burmistrz dodał, że tam jeszcze jest jeden problem na skrzyżowaniu 
Kraszewskiego i Konopnickiej jest tam zastoina wody. Tam kiedyś rozwiązaliśmy ten 
problem w taki sposób, że wybudowaliśmy studnie chłonne. Tam są studzienki, które 
tą wodę odprowadzają one w tej chwili są zabite i można to zrobić na dwa sposoby: 
wyczyścić te studzienki i ta woda od razu zniknie. Tylko problem jest taki, że ta woda 
jeżeli zniknie do tych studni chłonnych to pojawia się w piwnicach mieszkańców, którzy 
obok mieszkają. Dlatego z tego pomysłu zrezygnowaliśmy i dzisiaj już rozmawialiśmy z 
wykonawcą mamy pomiary, Pan Burmistrz robi dokładne wytyczne, odetniemy 
kawałek asfaltu i  zrobimy tam kostkę, żeby to był taki jednolity spadek, a nie że taka 
niecka, gdzie stoi woda i będziemy mieli problem rozwiązany. Także woda tam nie 
będzie stała akurat dzisiaj byliśmy i tam dokładnie to sprawdziliśmy i będzie myślę, że 
można nawet 
w tym miesiącu zamknięta sprawa jeśli chodzi o tą ulicę. A ta dalsza część 
Kraszewskiego zostanie dożwirowana.  



- Wiceprzewodniczacy Rady powiedział, że rzeczywiście tam na ulicy Kraszewskiego i 
Kościuszki jest problem z odprowadzeniem tych wód bo mieszkańców tam tam często 
zalewa. Także pan Antoni dotknął ważnego problemu.  
- Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o dostęp do toalety to na Manhattanie jest 
toaleta i będzie można z niej korzystać.  Burmistrz dodał, że będzie też jest 200 m 
nawet niecałe tak i ta toaleta jest 24 na dobę. Znaczy 24 to przesadziłem, ale będzie 
czynna w tych godzinach, w których mniej więcej ludzie chodzą na plac zabaw. Po 
prostu dołożymy, bo widzimy że już jest problem, dołożymy oznakowanie żeby ludzie 
wiedzieli gdzie jest toaleta. 
- radny Roszczenko zapytał o toalety przy amfiteatrez? 
- Burmistrz odpowiedział, że one są za duże i boimy się, że można z tego 
zrobić melinę.  
- radny Chraniuk odniósł się do słów Pana Burmistrza, który referował dofinansowanie 
miasta jeżeli chodzi o różnego rodzaju kluby sportowe, powiedział, że chciałby się 
skupić na Miejskim Klubie Sportowym Cresa. Pan Burmistrz podał powód, że wniosek 
został odrzucony od strony formalnej i oczywiście bo ten wymóg trzeba spełnić. Dodał, 
że według jego wiedzy  klub składał już 7 razy wnioski, więc ma nadzieję, że już za 8 
razem ten wniosek złoży dobrze i te pieniążki dostanie i dzieci i ich rodzice będą z tego 
zadowoleni. 
Radny  powiedział, że ma jeszcze jedną sprawę ponieważ zgodnie z artykułem 49 ustęp 
pierwszy Karty Nauczyciela organ prowadzący jednostki Oświatowo-wychowawcze, 
chodzi mi tutaj o szkoły w głównej mierze, ma obowiązek zapewnienia tak zwanego 
funduszu specjalnego na nagrody nauczycieli i ten fundusz nie może być mniejszy jak 
1% 
odpisu od wszystkich wynagrodzeń pracowników pedagogicznych w jednostce. 
Powiedział, że z tego co się orietuje to przynajmniej w jednej szkole już w 
tym roku budżetowym takie nagrody nagrody zostały wypłacone i zapytał Burmistrza 
czy taka jeszcze póla nagród dla nauczycieli w tym roku jest przewidywana?  
- Burmistrz powiedział, że 22 – 23 lutego pieniądze zostały przelane dla szkół. Pani 
Skarbnik może potwierdzić.   
- radny Chraniuk powiedział, że nie kwestionuje tylko pyta czy w tym roku budżetowym 
takie nagrody są jeszcze przewidywane? 
- Burmistrz powiedział, że  wszystkie szkoły dostały zaległe nagrody i jeżeli będą w tym 
roku przewidziane nagrody to zostaną wypłacone. 
- radny zapytał o to czy wypłacone nagrody to były zaległe z tamtego roku?  
- Burmistrz odpowiedział, że zaległe z tamtego roku. Dodał, że szkoły były 
poinformowane, że przesuięta zostaje wypłata ponieważ poprzedni rząd strasznie 
prześladował samorządy i mieliśmy problemy finansowe. No jak widzimy zmiana rządu 
spowodowała to, że dotacja na oświatę 2 600 000, następna dotacja na przedszkola 
600 tys. także mamy te zaległości, które musimy nadrobić. Dlatego te przesunięcie 
było. Nauczycielom było obiecane, że te pieniądze w ramach możliwości 
przekażemy i 22-23 lutego zostały wypłacone.  
Odnosząc się do dotacji dla Klubu Sportowego Cresa Burmistrz powiedział, że jeśli 
kluby nie nauczą się pisać wniosków to nigdy nie dostaną pieniędzy. Ddał, że w 
konkursie są określone zasady i inne kluby wnioski piszą dobrze. Obok Pana siedzi 
radny Jerzy Roszczenko, który kilkanaście lat składa wnioski i te wnioski są zawsze 
dobrze. I tu nie ma żadnej złośliwości, tylko po prostu trzeba usiąść i napisać te wnioski 



dobrze albo 
komuś zlecić jeżeli jest problem. No nie my nie możemy komuś dać dotacji jeżeli jest 
obowiązkowy paragraf udział własny a klub nie wykazują udziału własnego. Jest to błąd  
formalny.  
- radny Korowicki powiedział, że popiera radnego z jego uwagami odnośnie 
Cresy. Powiedział, ze jego zdaniem Komisja która rozpatruje te wnioski powinna 
poinformować tego Pana. 
- Burmistrz zapytał, czy Państwo zdawali prawo jazdy, i jeśli ktoś nie zdał czy komisji 
informowała go jak ma jeździć?  
- Burmistrz poprosił, żeby wypowiediał się radny Roszczenko. Zapytał ile czasu pisze się 
wniosek? 
- Radny odpowiedział, że godzinę. 
- Burmistrz powiedział, ze wystarczy poświęcić godzinę czasu, żeby napisać wniosek i 
dostać 14 – 18 tys. zł.  
- radny Roszczenko powiedział, że 4 lata oferta Uczniowskiego Klubu Sportowego 
Kangur, którego jest przedstawicielem została również odrzucona ze względów 
formalnych. Dodał, że sprawdził później wniosek i w pewnej rubryce pewne 
rzeczy nie zostały dopisane.  
- Burmistrz dodał, ze to pokazuje, że my do tego rzetelnie podchodzimy. Jeśłi Pan Jurek 
jest radnym, Pani Dyrektor jest Dyrektorem Miejskiej Jednostki i również Pani Dyrektor 
nie dostała ze dwa razy jak pamiętam pieniędzy, bo nie spełnię warunków. 
Pan Jurek nie dostał, my wszystkich traktujemy tak samo. 
- radny Mironkiewiczpowiedział, że kiedyś zakładał Stowarzyszenie Rycerz, nie będąc 
jeszcze radnym i pisał osobiście te wnioski. Wnioski przychodziły, nie ma problemu to 
nie jest może coś łatwego na pierwszy raz, ale później z czasem człowiek się 
w to wdraża i rzeczywiście można to robić. Co do działalności Cresy czy innych klubów 
bardzo fajnie, że mamy takie Stowarzyszenie, mamy takie organizacje pozarządowe, że 
ktoś robi kawał dobrej roboty dla przede wszystkim dla naszych mieszkańców, dla 
naszych dzieci i chciałbym rzeczywiście też, żeby te wszystkie kluby otrzymywały jakieś 
pieniądze, jakieś wsparcie, czy to po prostu z zewnątrz, czy od samorządów. Bo jak 
najbardziej za ich pracę się to należy. Tylko po prostu no warto przywiązać troszeczkę 
uwagi do pewnych szczegółów. i żeby po prostu cały rok później pracy przez to nie miał 
problemów, bo brakuje gdzieś tam na coś środków.  
Radny Mironkiewicz powiedział, że deptak przy pierwszym zalewie patrząc w kierunku 
północnym po lewej stronie, niedawno wykonany w jego ocenie stan 
techniczny wzbudza wątpliwości, ponieważ kilka miesięcy funkcjonuje ten deptak no 
i trochę tam się ta kostka zaczyna rozjeżdżać po jednej, po pierwszej zimie. Dodał, że 
deptak po drugiej stronie który już wiele lat funkcjonuje, gdzie widziałem, że 
na przykład ciągnik MOSiR-u z beczką jeździł tam, nie wiem czy 4 czy 5 ton obciążenia, 
podlewał roślinność, trawę, wszystko i ten jest w bardzo dobrym stanie. Widać, że on 
był wykonany solidniej, niż ten nowy, który funkcjonuje kilka miesięcy. 
Radny poruszył temat targowiska, powiedział, że wcześniej kiedy był pan Bereza 
tak jakby z naszej inicjatywy tutaj Komisji, prosiliśmy o uporządkowanie 
tego terenu, ponieważ nie było wyznaczonych miejsc do handlu. Handlujący rozstawiali 
się na ulicy Polnej blokując przejazd, łamiąc też przepisy prawne. No ograniczając 
swobodną tam komunikację. Tak jak teraz ostatnio byłem zauważyłem, że te wszystkie 
numery, te wszystkie linie już jest to wszystko zdarte, pościerane, także prosiłbym w 



miarę możliwości, żeby to zostało odnowione, ponieważ no ten sezon ogórkowy, 
kwiatkowy, wiosenny się zbliża nieuchronnie. I też z drugiej strony do mojego kolegi, 
który siedzi obok Pani - Pana Grzegorza –przedstawiciela policji chciałbym zwrócić 
uwagę o egzekwowanie tych przepisów, które tam są, ponieważ ulica Polna, jeżeli z 
dwóch stron stragany się porozstawiają to tam przejazdu nie ma, ani ktoś obcy nie 
przejedzie, ani też mieszkaniec nie jest w stanie wjechać lub wyjechać na swoją 
posesję. Także jeżeli jest możliwość taka żeby w czwartki kierować tam po prostu 
patrole policji celem egzekwowania przepisów prawnych.  
- Burmistrzu powiedział, że przed Panią Prezes chciał odpowiedzieć na te pytania, bo 
Pani Prezes na pewno zaraz o tych liniach i liniach odpowie więc nie będę tu wchodził 
w 
paradę Pani Prezes. Natomiast jeśli chodzi o te uwagi, które pan Igor miał one jak 
najbardziej są słusznej. Ja tylko przypomnę, że my w tej chwili jesteśmy w trakcie 
odbiorów i te wszystkie usterki przez grupę które odbierała zostały zgłoszone i 
wykonawca ma czas na poprawę. Komisja zgłosiła wszystkie swoje zastrzeżenia i 
zostanie to poprawione. Burmistrz dodał, że poza tym jest jeszcze gwarancja, która 
nam będzie to zapewniać, że to będzie dobrze zrobione i poprawiane w ramach 
gwarancji.  
- Pani Prezes Zarządu Mienia powiedziała, że po okresie zimowym linie zostaną 
odmalowane. Dodał, że jeżeli będą jeszcze jakieś uwagi to prosi o informacje na 
bieżąco. 
 
- radna Melania Grygoruk zwróciła się z pytaniem do Pana Prezesa Spółdzielni 
Mieszkaniowej w imieniu mieszkańców co ma wpływ na czynsz oprócz liczby osób, 
metrażu, ilości zużytego ciepła i wody. Mieszkańcy często mówią, że jednakowe 
mieszkanie, na tym samym osiedlu, liczba osób taka sama a czynsze różne. 
Radna zapytała o segregację śmieci, powiedziała, że pojawiły się pogłoski, 
że ceny mogą być podwyższone, obniżone, różne, natomiast wiemy że segregacja 
śmieci w blokach to są koszty jednak, bo nie jest nie jest to segregacja taka pełna jak 
powinna być, a zdaje się że cena śmieci niesegregowanych jest znacznie większa niż 
segregowanych odbiorów.  
Radna zwróciła się z pytaniem do Pana Burmistrza czy można dostawić pojemniki na 
śmieci na parkingu przy ulicy Legionów Piłsudskiego, ponieważ jest tam zbieg ulic 
Legionów Piłsudskiego z Ogrodową brakuje tam kosza. Zwróciła się z prośbą, żeby na 
przyszłość jak będzie ustalana liczba koszy to żeby uwzględnić ten parking na 
Piłsudskiego.  
Radna  poruszyła też temat kontenerow na odzież, powiedziała, że  te ciuchy 
z tych kontenerów też wystają, zwalają się no i może trzeba te firmy pogonić tam, żeby 
odbierały trochę częściej tą odzież.  
- Burmistrz powiedział, że wczoraj w tej samej sprawie dzwonił człowiek i te same 
problemy poruszał. Przypuszczam, że pani Melania wie to też od niego. Burmistrz 
dodał, że są to słuszne uwagi. Tak naprawdę to chyba trzeba będzie dla tej firmy 
podziękować, która tam te kontenery ma. Ponieważ z tego co ten pan mówi to 
przychodzą mieszkańcy naszego miasta i sami segregują te śmieci. Wyciągając z tego 
kontenera co lepsze zabierają, co gorsze wyrzucają za te śmietniki. Tam jest straszny 
bałagan i poza tym też zobowiązałem się wczoraj, że tam ze dwa kosze na śmieci 
zostaną postawione na tym parkingu i to jest argument taki, ponieważ parking w 



szpitalu jest płatny i ludzie często sobie parkują na ul. Legionów Piłsudskiego wracając 
ze szpitala nie mają co ze śmieciami zrobić. Także myślę, że akurat Pan Kierownik jest, 
tam dwa kosze na na Legionów dostawimy i będzie problem rozwiązany. Burmistrz 
dodał, że raz zostanie posprzątane za tymi kontenerami, ale też zwrócimy się, żeby ta 
firma je zabrała jeżeli tam jest cały czas bałagan i oni tego nie pilnują.  
- radny Łukasz Rybałtowski powiedział, że chciałby dołączyć się do takich właśnie spraw 
jak tutaj radnym powiedział o dożwirowaniu, powiedział, ze są roboty ziemne, trzeba 
to poczekać niestety mieszkańcy wiedzą o tym, że jak coś się robi to trzeba poczekać 
ale  
czasami niektórym cierpliwość się kończy. Radny poprosił o dopisanie ulicy Młodych 
Orłów, przedłużenia Witosa. Powiedział, ze tutaj też jest taka sytuacja 
że ta droga tutaj gdzie deweloper stawia nowe budynki to też są jakieś tam nieścisłości, 
kto to ma też też zrobić, czy deweloper czy spółka Komunalna?   
Radny powiedział, że druga rzecz jeszcze co do tej ścieżki przy zalewie również tak jak 
pan Igor Mironkiewicz wspominał też zauważałem właśnie te ubytki tej kostki, no i 
prawdopodobnie ktoś przejeżdżał jakimś traktorem czy czymś i się trochę tam wgniotła 
ta kostka.  
Radny powiedział, ze chciałby wrócić do pomysłu, żeby tą ścieżkę jeszcze trochę 
powiększyć w stronę ulicy 3 Maja, w Bartosza Głowackiego. Powiedział, ze parę 
miesięcy temu na komisji mówił o tym pomyśle. Chodzi o tą działkę przy boisku, i jest 
to teren bodajże kościelny czyli parafian, czyli jak parafialny to nas wszystkich. Radny 
dodał, że fajne by było zrobić ścieżkęponieważ ta część miasta czyli tutaj od 3 Maja i 
tutaj te osiedla są odłączone od tych ścieżek wokół Zalewu. Żeby się dostać na te 
ścieżki to muszą przebyć dosyć dużo drogę od, od tutaj wejścia właśnie przy 
Manhattanie lub właśnie boisko mosir-u i to by było bardzo fajne rozwiązanie żeby 
jakoś tam dróżkę zrobić. Tych dróżek jest polnych takich wiadomo, Państwo widzieli 
czy chodzili, takich no gdzie chodzą wszyscy jakby można powiedzieć nie według tego 
nieoficjalnie oczywiście może by to jakoś uporządkowało też też te dróżki tych ludzi. 
Także bardzo serdecznie proszę 
o przychylne rozpatrzenie tego pomysłu.  
- Burmistrz powiedział, że to jest dobry pomysł i zwrócimy się do Księdza Proboszcza i 
Rady Parafialnej o wydzierżawienie czy otwarcie tego terenu po to, żeby ludzie mogli 
korzystać. 
 - radny Rybałtowski powiedział, że powiedział o tym pomyśle proboszczowi, i 
odpowiedział, że pomysł jest dobry ale kto będzie go realizował? 
- Burmistrz odpowiedział, że będziemy negocjować.  
- radny Roszczenko zapytał Pana Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej  o odbywające 
siespotkania z mieszkańcami, powiedział, że Spółdzielnia poszukuje nowych rozwiązań 
technologicznych celem obniżenia kosztów dla mieszkańców, a mieszkańcy spółdzielni 
mieszkaniowej jednak stanowią znaczny procent całości mieszkańców Siemiatycz. 
Radny poprosił o podzieleniesię jakimiś uwagami po tych spotkaniach, jakie 
zainteresowanie mieszkańców, pewne jakieś swoje spostrzeżenia?  
- radny Mironkiewicz zwrócił sięz pytaniem do Pana Prezesa Przedsiębiorstwa 
Komunalnego. Powiedział, że mieszkańcy pytają o  wymienniki ciepła, które są 
pomontowane w naszych blokach, zgodnie z tak jakby z zasadą użytkowania gwarancją 
i tak dalej muszą być czyszczone, niektóre co dwa lata niektóre w innym terminie. I 
pytanie jest czy one w jakiś sposób są czyszczone, konserwowane bo to ma istotny 



wpływ na ich użytkowanie, na jakość ich pracy, co przykłada się później na odczyty 
zużytej energii. 
 - Prezes Spółdzielni Mieszkaniowejpowiedział, że w pierwszej kolejności odpowie na 
zadane pytania czyli tutaj do Pani Melanii odnośnie czynszów i segregacji śmieci, 
powiedział, że jeśli chodzi o czynsze no to czynsz w Spółdzielni Mieszkaniowej jest 
podzielony na na dwie części, jedna część jest zależna od Spółdzielni, druga część jest 
niezależna od Spółdzielni. No i w tych czynszach, które są zależne od spółdzielni jest 
pozycja - utrzymanie nieruchomości. I tutaj żeby tutaj Państwu tak zobrazować 
dlaczego różni się ten czynsz no to proszę sobie wyobrazić, blok który mamy z działką 
po obrysie i blok, który ma działkę powiedzmy 5000 metrów. Więc jeśli blok jest taki 
sam, powiedzmy dwuklatkowy 20 mieszkań, więc podatek z tytułu większej 
powierzchni gruntu jest automatycznie większy. Więc mieszkania, które mają, jakby 
bloki które mają przypisany grunt do siebie to z automatu mają większy podatek. Czyli 
już tutaj mimo iż obok będzie stał blok taki sam, a ma mniejszą działkę to już 
automatycznie ten czynsz będzie się różnił. Oprócz działki jest również forma własności 
mieszkania. Formy własności mogą być: mieszkanie może być spółdzielcze-lokatorskie, 
spółdzielcze-własnościowe, spółdzielcze-własnościowe gdzie jest się członkiem 
spółdzielni, bądź nie jest się członkiem spółdzielni. Może być również mieszkanie o 
odrębnej własności, to wszystko wpływa na wysokość czynszu. Oprócz tego, że w 
kosztach zależnych od spółdzielni jest również  fundusz remontowy, ale jest on 
wszędzie taki sam. Wymiana wodomierzy, która też jest przypisana jako zaliczka do 
kosztów zależnych od spółdzielni również jest taka sama. Natomiast w kosztach 
niezależnych od spółdzielni mamy różne zaliczki, mieszkańcy mają różną zaliczkę na 
ogrzewanie ciepłej wody, na centralne 
ogrzewanie i to powoduje, że no że nie można powiedzieć, że nie ma dwóch takich 
samych mieszkań. Każde mieszkanie ma inny rachunek. Mieszkańcy również mają 
zaległości w czynszach. Zaległości również są przypisywane do czynszów na podstawie 
porozumienia ze spółdzielnią. Te wszystkie czynniki powodują, że te czynsze są różne. 
Jeśli chodzi o segregację śmieci to na pewno jest problem, nie tylko naszego miasta. Na 
wszystkich śmietnikach są informacje co trzeba do jakiego kontenera wrzucać. Także 
no tutaj kwestia jest edukacji mieszkańców. Prezes Spółdzielni dodał, że Zarząd 
Spółdzielni w tym składzie jest od czterech miesięcy. Dodał, że działa w kierunku 
segregacji śmieci jednak na to też trzeba czasu.  
Jeśli chodzi o pytanie radnego Roszczenko to organizowane były spotkania z 
mieszkańcami na które przychodził również Pan Burmistrz, Zastępca Pana Burmistrza, 
Pan Mariusz Pyzowski, był kierownik ciepłownictwa, również przychodzili radni. 
Problem jest ogólny i nie tylko dotyczy można powiedzieć, że spółdzielni, ale również 
miasta, bo jednak to jak jest postrzegane miasto spowodowane tym jakie czynsze 
mają, jakie czynsze są w spółdzielni. Na tych spotkaniach rozmawialiśmy o nowych 
możliwościach jakie dają nam rozwiązania w związku odnawialnymi źródłami energii no 
i  
odzew mieszkańców jest pozytywny. Frekwencja mieszkańców może nie była zbyt 
wielka ale była, po 50-60 a w poniedziałek koło 80 osób było na takim spotkaniu. Także 
proszę odzew ze strony mieszkańców jest, więc no za to jesteśmy wdzięczni, że 
mieszkańcy przychodzą, wyrażają zgodę, zgadzają się na wykonanie audytu, który 
pokaże nam jakie dalej mamy rozwiązania wdrożyć. Prezes podziękował Pani Dyrektor 
Szkoły Podstawowej Nr 3  i Dyrektor SOK za udostępnienie nieodpłatnie sali.  



- Wiceprzewodniczacy powiedział, że na tych spotkaniach prezentowane były dosyć 
ciekawe rozwiązania jeżeli chodzi o ogrzewanie bloku, tak jakby niezależne od 
ciepłowni Przedsiębiorstwa Komunalnego czy innych źródeł jakby blok miał być 
niezależny. Wiceprzewodniczący zapytał czy miasto, czy Prezes Przedsiębiorstwa myśli 
o tym, żeby swoje ciepłownie pod kątem jakimś właśnie w ekologicznych sprawach 
rozwijać czy jakieś tanie źródło alternatywne do tych rozwiązań również, również jakby 
zgłosić? 
- Radna Melania Grygoruk powiedziała, że nie mogła być przez tedwa dni na 
spotkaniach spółdzielni na tych osiedlach Młodych i Wysokim i wierzy na słowo, że 
wniosek został poprawiony. Radna zapytała, czy Prezes mógłby przytoczyć treść tego 
wniosku? 
Radna dodała, że mieszkańcy nie zgodzili się na podpisanie tych kartek bo brzmiało, że 
„zgadzam się na przygotowanie dokumentacji i realizację inwestycji”, to tak jakby 
wyglądałoby podpisywali od razu zgodę na realizację inwestycji, co zostało 
wychwycone i przedstawione i Pan Prezes obiecał, że przygotuje nowy wniosek. 
- Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej powiedział, że na spotkaniach z osiedlem Wysokie 
oraz Młodych była już nowa wersja tego druku. T 
- radny Roszczenko powiedział, że kiedyś kotłownie były pod egidą Spółdzielni 
Mieszkaniowej, w tej chwili obecnej jakby zarządcą poszczególnych kotłowni jest 
spółka miejska Przedsiębiorstwo Komunalne. Radny zapytał czy Zarząd Spółdzielni nie 
zastanawiał się co by spowodowało przejęcie kotłowni poszczególnych przez 
Spółdzielnię Mieszkaniową? Czy dałoby to jakąś obniżkę kosztów? 
- Radny Mironkiewicz poprosił o sprecyzowanie  co znaczy przejęcie? Jakie odpłatne 
nieodpłatne? Co Pan ma na myśli?  
- radny Onieszczuk stwierdził, że to słuszna uwaga, ponieważ wiele spółdzielni 
mieszkaniowych ma swoje kotłownie i dzięki temu mieszkańcy mogli korzystać z 
obniżonych cen taryf z dofinansowania rządowego. Tak było chociażby w Bielsku 
Podlaskim gdzie Spółdzielnia Mieszkaniowa mając swoją kotłownię, co prawda 
węglową, każdy mieszkaniec mógł o to dofinansowanie rządowe indywidualnie 
wnioskować.  
Problemem w Siemiatyczach jest taki, że nie były tutaj te żadne bloki ogrzewane 
kotłowniami Spółdzielni Mieszkaniowej. Spółdzielnia Mieszkaniowa nie inwestowała 
środków w tym celu nigdy tak naprawdę. Ja myślę, że tutaj można było też się 
doszukiwać głównej przyczyny wzrostu tych cen i tych problemów, które są teraz. 
No oczywiście ciężko było je przewidzieć. No tutaj się z tym zgodzę tak, też ciężko było 
bardzo przewidzieć wzrost cen gazu. No przecież jak wiemy tak naprawdę sami 
mieszkańcy chcieli żeby te kotłownie były czyste żeby, to było palone gazem tak, bo gaz 
jest czysty. Każdy kto na osiedlach mieszkał pamięta te czasy kiedy z węgla ten pyły 
na na praniu, nie można było prania wieszać, czy samochody były całe ciemne, więc 
jakby ruch w dobrą stronę. Natomiast no sytuacja która miała miejsce teraz no jest 
sytuacją bardzo trudną i tu oczywiście myślę, że musimy też wspólnie ze 
spółdzielnią to się zgodzę, miasto powinno jakoś pomagać i znajdować 
rozwiązania. Natomiast no nie wyobrażam sobie żeby Przedsiębiorstwo Komunalne za 
darmo, nieodpłatnie udostępniło te, ale to nie nie ja jestem Prezesem, nie 
wypowiadam się w tej sprawie.  
- Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej powiedział, że kotłownie z tego co się orientuję 
nigdy 



nie były spółdzielni, więc to jest tak jakby główne i kluczowe, że no je przejąć tak sobie 
nie wolno, bo to jednak jest mienie Przedsiębiorstwa Komunalnego, a nie Spółdzielni. 
- radny Mironkiewicz powiedział, że kotłownie kiedyś były spółdzielni, ileś tam lat 
temu, te kotłownie zostały przekazane dla Przedsiębiorstwa Komunalnego. Oczywiście 
przez wiele, wiele lat Przedsiębiorstwo Komunalne modernizowało te kotłownie i 
jeszcze jest coś takiego jak sieć przesyłowa. To co Pan Prezes na naszych spotkaniach 
tłumaczył, 
Prezes - Pan Mariusz Pyzowski, że kotłownie które mają sieć przesyłową mają taryfę 
przemysłową, a taryfa przemysłowa jest dużo dużo droższa niż dla odbiorcy 
indywidualnego i dlatego mamy takie stawkiRadny dodał, że Zarząd Spółdzielni jeździł 
do Bielska i teraz dopiero dowiaduję o czymś takim, że właściciele spółdzielni są 
właścicielami albo współwłaścicielami Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej, które dostarcza ciepło w Bielsku. Dla mnie to jest nowość. Powiem tak, 
niezbadany temat. 
- radny Onieszczuk powiedział, że w Bielsku jest kilka Spółdzielni , chodzi o blok, w 
który miał swoją kotłownię. Widocznie jakiś blok ma. Oczywiście tą sprawę, dowiem się 
i tutaj dokładnie powiem o jaki blok chodzi. Wiem, że mieszkańcy będąc udziałowcami 
Spółdzielni siłą rzeczy byli udziałowcami też tej kotłowni, no bo tak działają 
spółdzielnie. 
W związku z tym mogli o takie dofinansowanie wnioskować, kwestie przekażę 
konkretnie.  
- radny Mironkiewicz powiedział, że w Czartajewie jest kotłownia, którą sobie 
mieszkańcy w bloku zrobili i mają kotłownie własną, swoją gazową i mają czynsz dużo, 
dużo mniejszy dlatego, że nie ma przesyłu, nie ma odległości i mają taryfy odbiorców 
indywidualnych. Takie sytuacje są czy w Czertajewie czy w innych miejscowościach, czy 
też w Polsce takie coś jest rzeczywiście. Tylko warunkiem, że kotłownia jest 
bezpośrednio przy bloku i jest własnością członków spółdzielni lub wspólnoty. 
- Wiceprzewodniczący rady powiedział, że ten temat jest bardzo złożony i do 
rozstrzygnięcia w innym terminie. 
Zapytał czy radni maja jakieś pytania do Prezesa Spółdzielni w innych sprawach? 
- Prezesa Spółdzielni zgłosił zapytanie czy było brane pod uwagę, żeby w naszym 
mieście 
była wprowadzona prohibicja. Czy ktoś z Państwa rozważał to, żeby 
ograniczyć sprzedaż alkoholu w godzinach wieczornych?  
- Burmistrz powiedział, że prohibicja w Chicago za Al Capone 
też była próba wprowadzania prohibicji i nie zdała egzaminu, dodał , że sobie ludzie z 
tym poradzą, także bardziej tutaj prewencja, plus prośba do policji żeby ścigała i 
naprawdę to będzie skuteczne. Bo nie można wszystkich wyrzucać do 
jednego worka, no jeden sobie wypije, nie wiem no piwko, kieliszek, lampkę szampana 
a drugi załóżmy robi burdy i jak najbardziej takie osoby trzeba ścigać.  
Burmistrz dodał, że jeśli chodzi o tą ciepłownię, którą może Państwo nie pamiętają, to 
w Hortexie kiedyś został wybudowany ten wielki komin, który został zniszczony, potem 
zburzony i tam stoi teraz Pronar, była ciepłownia, sieć ciepłownicza była, były tam rury. 
Orlemans te rury wyją i sprzedał sobie za duże pieniądze z ziemi wcale nie tak dawno, 
nie swoje. Tam była ciepłownia, która miała, była równolegle robiona z 
ciepłownią w Łapach i tą, co widzieliście w Bielsku. Burmistrz dodał, że miał 
przyjemność być na 40-leciu ciepłowni w Bielsku czyli tam 8 lat temu dokładnie i te 



kominy 
były i one były bliźniacze Łapy, Siemiatycze, Bielsk Podlaski. W Łapach i w Bielsku 
Podlaskim te ciepłowni funkcjonują i być może dlatego to są udziałowcami ponieważ to 
budowała ciepłownia, budowała Spółdzielnię Mieszkaniowa. Natomiast Spółdzielnia 
Mieszkaniowa sobie z tym tematem nie poradziła bo dociągnęła tylko do Hortexu, 
stop, nie umieli sobie poradzić i zwalono wszystko na Przedsiębiorstwo Komunalne. 
Oczywiście wtedy inaczej się nazywało i Przedsiębiorstwo Komunalne musiało sobie 
poradzić z problemem ciepłowni w mieście. Burmistrz dodał, ze najważniejszę, z tego 
wszystkiego jest to, że dzisiaj z nami jest Pan Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej, 
rozmawia i odpowiada na pytania. My chodziliśmy na wszystkie spotkania i również z 
mieszkańcami rozmawialiśmy i to jest najważniejszy temat który musimy rozwiązać. I 
żadne ściemnianie, że się obniży ceny, wciskanie ludziom jakichś nie wiadomo jakich 
rzeczy, czy kłamstw nie ma miejsca, ponieważ tego nie da się zrobić bez wprowadzenia 
nowych odnawialnych źródeł energii. Gaz kosztuje tyle, Przedsiębiorstwo 
Komunalnego kupuje i potem sprzedaje. Termomodernizacja bloków to jest chyba 
najważniejsza rzecz,szukanie alternatyw. Burmistrz dodał, że ma wielki szacunek Pana 
Prezesa Spółdzielni i do Pana Igora, ponieważ zaczęli jeździć po Polsce zobaczyć, żeby 
zobaczyć jak inne spółdzielnie to robią i proszę Państwa i co się okazuje, że inne 
spółdzielnie są 15-20 lat do przodu a my mamy te 15-20 lat do nadrobienia. Burmistrz 
dodał, że ze swojej strony deklaruje pomoc i wsparcie w rozwiązaniu tego problemu. 
Burmistrz powiedział, że również ma plany i trzeba będzie spotkać się i porozmawiać, 
żeby siebie nawzajem nie wykluczać, ponieważ tam są w każdym momencie 
są jakieś niebezpieczeństwa. Dodał, że 4 marca, odbędzie się spotkanie z człowiekiem, 
który naprawdę ma wielkie, doświadczenie jeśli chodzi o takie inwestycje. Nadzorował 
nawet wszystkie inwestycje NCBR-u. Podpowiedział bardzo prostą rzecz na którą 
dziwię się, że nikt do tej pory nie wpadł. Na przykład mówimy o pompach ciepła, którą 
mamy w Przedsiębiorstwie Komunalnym, woda która oczyszczona z oczyszczalni 
ścieków leci do wody proszę Państwa ma 10 stopni ciepła, 10 stopni ciepła w 
ilości 200 m3 na godzinę. Burmistrz powiedział, że to jest niesamowita ilość ciepła, 
która idzie do wody. Wystarczy na tej pompie ciepła postawić tak na oko, ten człowiek 
powiedział nie analizując tak powiedział, że to jest 2/3 - 1/3 ciepła dla naszego miasta, 
które jest potrzeba możemy z tej pompy wydobyć. Tak oczywiście to jest pomysł 
dobry, ale trzeba policzyć koszty tego rurociągu jak to będzie wyglądało. Kolejny 
pomysł jest taki, postawienie biogazowni na biomasę. Biomasę produkuje bioetan czyli 
taki gaz, który jest doprowadzany w piecu spalany i praktycznie to się robi ze 
wszystkiego co może być biomasą czyli zależy zrębki, kukurydza, siano, różne są rzeczy 
w zależności od miejsca i dostępu i to jest również kierunek rozwoju, tak. Tak 
naprawdę i co więcej miasto czy Przedsiębiorstwo Komunalne pewnie to my będziemy 
się tym zajmować tak naprawdę mamy możliwości pozyskania środków. Liczymy na to, 
że z  KPO które jest skierowane na odnawialne źródło energii będzie można zrobić 
poważne inwestycje i do tego będziemy dążyć, żeby obniżyć tą cenę. Ale tu myślę, że 
właśnie tak jak Pan Prezes powiedział, musimy ze sobą wspólnie razem rozmawiać, 
żebyśmy nawzajem się nie powykluczali, nie robili dwóch rzeczy na raz, ale tu widzę, że 
jest dobry klimat, bo szanujemy się nawzajem. Burmistrz powiedział, że nie może 
zgodzić z Panem Prezesem że są koszty zależne od spółdzielni i niezależne, ponieważ 
wszystkie koszty są zależne od Spółdzielni, tylko Spółdzielnia nic nie robiła żeby nie były 
zależne. Bo jeżeli są bloki na 



przykład w POM-ie czy bloki w Hortexie, które nie korzystają ze Spółdzielni 
Mieszkaniowej, a Spółdzielnia świadomie bo było tanio zgadzała się na korzystanie z 
Przedsiębiorstwa Komunalnego. Burmistrz dodał, że celem naszej dyskusji tylko tak 
naprawdę wypracowanie jednego wspólnego stanowiska, żeby mieszkańcom obniżyć 
rachunki za ciepłą wodę i za ciepło.  
- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego Pan Mariusz Pyzowskipowiedział, ze radny 
Rybałtowski mówił o ubytkach w drogach i w pozwoleniach na budowę i w decyzji 
wydanych przez Pana Burmistrza na realizację inwestycji jest taki zapis, że mamy 
przywrócić do stanu pierwotnego i to jest robione. Powiedział, że na ulicy 
Drogiczyńskiej tam być może jest jakiś problem punktowy, ponieważ tamten wodociąg 
był realizowany 
metodą bez wykopową czyli przewiertu sterowanego także tam być może gdzieś 
punktowo jest jakiś problem, ale oczywiście aura jakby zaczyna sprzyjać i będziemy te 
wszystkie ubytki naprawiać. Tak samo ubytki po awariach co było też mówione  
wielokrotnie na sesjach, że spowodowane to też jest to tym, że często po prostu nie 
ma masy bitumicznej w bieżącej produkcji i nie jesteśmy w stanie na bieżąco tych 
ubytków  zrobić tak jak to być powinno. Ale oczywiście jeśli będą jakieś tam 
powiedzmy problemy czy uwagi z Państwa strony to oczywiście jesteśmy otwarci na na 
ten temat. Pan radny Igor Mironkiewicz mówił o wymiennikach ciepł,a które były od 
2011 do 2023 wymieniane, zainstalowane zostało w sumie 66 węzłów cieplnych. To są 
węzły cieplne nowe i to też spowodowało to, że z sieci czteroprzewodowej zeszliśmy 
na sieci dwuprzewodową. No dzięki temu wszystko jest w technologii preizolowanej. 
Mamy łącznie 7 km sieci ciepłowniczej w technologii preizolowanej. Najstarszy 
wymiennik jest z 2014 roku, najnowsze są z 2018 roku. Natomiast temat ten był 
wielokrotnie wywoływany i zostało skonsultowane się z dostawcą tych wymienników i 
zalecenie było żeby ewentualnie spróbować metodą ciśnieniową (bo też jest jej 
metoda chemiczna). Prezes dodał, że miał spotkanie z firmą, która wykonuje takie 
usługi i generalnie problem polega na tym, że do każdego węzła cieplnego trzeba 
podejść indywidualnie bo oczywiście każdy węzeł jest dopasowany do odpowiedniego 
bloku. I żeby to móc wyczyścić czy odkamienić chemicznie należy taki wymiennik 
rozebrać a jak wiemy między płytkami w tym wymienniku są uszczelki, które po 
rozkręceniu nie nadają się do ponownego użytku. W związku z powyższym należy takie 
uszczelki wcześniej zamówić, 
wykonać i myślę, że przynajmniej pilotażowo podejdziemy do tematu po zakończeniu 
sezonu grzewczego. Prezes powiedział, ze temat segregacji śmieci to temat na inne 
spotkanie, bo wiemy o tym, że odpowiednia segregacja ma istotny wpływ na cenę 
śmieci. O źródłach OZE to też tutaj było wspominane i tak jak Pan Burmistrz 
wspomniał są pewne pomysły, założenia. Oczywiście wszystkie wymagają pełnej 
analizy 
i oczywiście też musimy wiedzieć to, że przepisy nam nakazują w zasadzie żeby nasze 
sieci ciepłownicze czy czy ogólnie instalację ciepłownicze były efektywnie 
energetycznie, to znaczy że przynajmniej połowa ciepła ma pochodzić ze źródeł 
odnawialnych i to też jakby temat naprawdę mocno przyspieszy w najbliższym czasie. 
No i oczywiście 
wypatrujemy różnych możliwości. Tak jak najbardziej w całej Polsce jest około 350 
takich przedsiębiorstw jak my, które też muszą do tej transformacji energetycznej się 
dostosować. No cena, cena ciepła to oczywiście temat bardzo gorący i wielokrotnie też 



poruszany na sesjach. Natomiast chcę tutaj zaznaczyć i powiedzieć jednoznacznie, że 
no to nie jest prawda, że mieszkańcy Spółdzielni nie skorzystali z żadnej pomocy 
bo bo to jest oczywiście nieprawda. W sposób pośredni mieszkańcy 
spółdzielni korzystali jak najbardziej w momencie gdy te ceny gazu były naprawdę na 
bardzo wysokim poziomie. Podwyżka cen gazu sięgająca 800 - 1000% w ciągu roku to 
jest naprawdę skala niespotykana. Natomiast jak skorzystali mieszkańcy, oczywiście 
była ustawa która nakładała obowiązek też na nas jako Przedsiębiorstwa kalkulowanie 
czy 
obciążanie Spółdzielni Mieszkaniowych w cenach ustawowych, czyli tam było 153 zł 
czy 151 za GJ jeśli chodzi o gaz i 103 zł jeśli chodzi o węgiel. W tamtym czasie cena GJ w 
taryfie zatwierdzonej przez URE była 270 zł, także różnica między 270 a 153 to była 
realizowana w formie rekompensat z budżetu państwa, z której korzystaliśmy i 
oczywiście pośrednio korzystali z tego mieszkańcy Spółdzielni bo w innym przypadku 
po prostu by musieli znacznie wyższe koszty ponosić za ogrzewanie i ciepłą wodę. 
Radny Onieszczuk mówił o tych zmianach w inwestycjach, no kwestia przekazania to 
też na odrębny temat. Oczywiście Przedsiębiorstwo jest spółka z o.o. i działa w ramach 
prawa handlowego i to też nie jest tak, że możemy tak sobie majątku się wyzbywać, 
także to też temat jest na na odrębne spotkanie.  
Prezes powiedział, że chciałby nawiązać do problemu sadzy był on powszechnie znany 
to spowodowało, że przeszliśmy na gaz. Gdy była podejmowana decyzja w 2020 
roku cena ciepła na gazie była 10 zł niższa niż cena ciepła na węglu, także to była 
sprawa zupełnie oczywista. Później przyszedł konflikt na Ukrainie musieliśmy się 
zmierzyć z podwyżkami cen gazu. A ako Przedsiębiorstwo musieliśmy zapewnić 
dostarczenie ciepła, wody i innych mediów mieszkańcom. Także dołożyliśmy wszelkich 
starań i 
tutaj chciałbym też obalić wszelkie kłamliwe informacje, że czegoś nie złożyliśmy czy 
zapomnieliśmy o czymś. Wszystkie dokumenty, wszelkie możliwe formy pomocy były 
realizowane i my z nich korzystaliśmy. Prezes dodał, że mamy kampanię wyborczą i 
temat ciepła, temat cen wody, ceny śmieci to taki jest dość nośny i w każdej kampanii 
wyborczej się pojawia i pojawił się już w tej kampanii oczywiście. Pan radny 
Przemysław Chraniuk jako kandydat na burmistrza zapowiedział obniżkę tych 
wszystkich rzeczy. Prezes zwrócił się do radnego z pytaniem co jako radny, którym jest 
około 
rok, co zrobił w tym kierunku? Czy był u nas w spółce? Czy złożył jakieś zapytanie 
z czego to wynika? Czy wie jak przebiega proces zatwierdzania taryf na ciepło, na 
wodę? Czy wie co wpływa w głównej mierze na cenę śmieci, jakie są elementy 
składowe ceny śmieci? No i jeśli to ma być obniżone to o ile, bo my oczywiście możemy 
się tutaj spierać czy to jest tanio czy to jest drogo, my oczywiście byśmy chcieli, żeby 
było jak najtaniej, 
ale ale no pewnych kwestii nie pominiemy, ceny energii elektrycznej, która wzrosła o 
200%, ceny odbioru odpadów w Hajnówce, które wzrosły o kolejne 100%, no i jeszcze 
wiele innych rzeczy. Także to jest taki no temat bardzo nośny, ale kwestia 
żeby coś zrobić, obniżyć, trzeba mieć do tego narzędzia i możliwości. My oczywiście 
jako spółka miejska, jako realizująca zadania własne gminy w zakresie dostawy wody, 
odbioru ścieków, też dostawy ciepła, ale mamy też część komercyjną. I to jest znaczna 
część 
ta komercyjna. Nie chodzi też to wyroby betonowe ale też działalność w zakresie 



odbioru śmieci od firm czy też działalność usługowa Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, 
gdzie przy tych zasobach, które posiadamy, chcemy jakby też tą naszą sytuację 
finansową poprawiać tak żeby też nie było to przekładane na ceny naszych usług, 
żeby po prostu móc zarobić na innych usługach. I takie twierdzenie, że błędy w 
zarządzaniu to uważam, że jest dużym nadużyciem. Oczywiście jak w każdym 
zarządzaniu można popełniać błędy mniejsze lub większe, natomiast my jako spółka 
przez wiele lat inwestujemy w kwestie związane z też odnawialnymi źródłami energii. 
Zainstalowaliśmy panele fotowoltaiczne na ujęciu wody, zmieniliśmy system 
napowietrzania ścieków, który spowodował że energia elektryczna, którą zużywamy w 
zasadzie o 50% spadło zapotrzebowanie i dzięki temu też uniknęliśmy możliwości, co 
robiło w zasadzie 80% przedsiębiorstw wodociągowych, zwracało się do Wód Polskich 
o nową kalkulację taryfy. Wody Polskie oczywiście nie zawsze zatwierdzały ale to 
też w związku z drastycznymi podwyżkami cen energii elektrycznej my na to natomiast 
dzięki tym inwestycjom uniknęliśmy tych tych wniosków i dzięki temu utrzymaliśmy 
ceny wody i ścieków na poziomie, który został zatwierdzony w 2021 roku.  
- Pan Prezes Spółdzielni powiedział, że obniżka taryfy w chwili obecnej 
to tak naprawdę jest podwyżką dla całego osiedla Tarasy i Centrum bo kotłownie 
przeszło z węglowej na gazową i tutaj jest drożej, więc te dwa dwa osiedla mają drożej 
niż miały. Wprawdzie to nie jest taka podwyżka jaka miała dwa lata temu, miały 
pozostałe osiedla, no ale obniżka spowodowała, że to będzie obniżka jeśli porównamy 
zużycie z poprzedniego roku i przewidujemy to identyczne zużycie w tym roku, no to 
będzie obniżka rzędu 30 zł na mieszkanie. Także to nie jest jakaś obniżka taka, która 
byłaby mocno odczuwalna. To jedno, a drugie w kwestii sadzy tu rozmawiamy z Panem 
Prezesem, wcześniej też i był temat na poprzedniej sesji poruszany odnośnie tego 
dymu 
i tak dalej, powiedział, że jest w trakcie sprawdzania i rozmów z mieszkańcami 
czy ta para wodna plus hałas i na chwilęobecną jest, na chwilę obecną z tego co 
sprawdzam to nie jest to aż taki duży problem.  
- Wiceprzewodniczący powiedział, ze dyskusja może potrwać jeszcze bardzo długo i 
uważa że trzeba powołać taką grupę składającą się tu właśnie z Prezesa, z Pana Prezesa 
Przedsiębiorstwa Komunalnego, z Pana Burmistrza, radni też oczywiście by w takiej 
grupie roboczejmogli brać udział i żeby te wszystkie rzeczy wtedy wyjaśniać. 
Bo tutaj będziemy mogli siedzieć do wieczora i niekoniecznie to może 
mieszkańców interesować, takie bardzo techniczne rzeczy albo w jakim kierunku my 
pójdziemy. Także na tym bym proponował tą dyskusję zakończyć, chyba że Pan 
Przemysław Chraniuk chce jeszcze, bo został wywołany jakby do odpowiedzi.  
- radny Chraniuk powiedział, że to nie jest miejsce i czas na debaty przedwyborcze, ale 
chciałby odnieść się do słów Pana Burmistrza bo i Pan Burmistrz i Pan Prezes 
Przedsiębiorstwa Komunalnego powiedzieli, że obniżenie cen jest niemożliwe. Ale 
odniosą się do słów Pana Burmistrza, który powiedział, że nie da się, ale 
potem jednak troszeczkę rozwinął temat i odniósł się, nie uszczegółowił pewnych 
działań w zakresie kierunku, jednak okazało się, że się da. Także to jest odpowiedź na 
pytanie.  
- Panie Burmistrz powiedział, że Pan Prezes zadał konkretne pytanie i chciałby usłyszeć, 
odpowiedź jak Pan będzie obniżał ceny, w jaki sposób na przykład śmieci Pan 
obniży? O ile wodę, ścieki, ciepło my jesteśmy w stanie obniżyć ciężką pracą i nowymi 
pomysłami, wnioskami, które są naprawdę wymagają fachowej wiedzy, fachowej 



znajomości i głębokiego wgryzienia się w temacie, w temat to bym chciał wiedzieć jak 
Pan, co wyraźnie Pan napisał, obniży Pan cenę śmieci? Burmistrz dodał, że jest bardzo 
ciekawy i chętnie z tego pomysłu skorzysta. 
- radny Chraniuk zapytał czy w takich miejscach powinno się prowadzić takie debaty 
polityczne?  
- Burmistrz odpowiedział, ze ogląda to kilka tysięcy mieszkańców i chcieliby wiedzieć, 
dodał że pyta w imieniu mieszkańców. Powiedział, że Burmistrza wybierają mieszkańcy 
w wyborach bezpośrednich, Burmistrz reprezentuje 15 tys. ludzi i w imieniu 
mieszkańców chciałby usłyszeć odpowiedź. Powiedział, że jest to debata 
polityczna i do tego służy Rada o czym Pan jako radny, który 
już rok czasu jest powinien dokładnie wiedzieć.  
- rdany Chraniuk zwrócił się do mieszkańców „Szanowni Mieszkańcy zapraszam do 
swojego programu wyborczego gdzie będą przedstawiał szczegóły. Dziękuję bardzo.”  
 
 
Do punktu 12 – zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad LIV sesji Rady Miasta w dniu 28 lutego 
2024 r. Wiceprzewodniczący Rady zamknął obrady o godz. 14:45. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała        Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
 
Monika Mazur      Igor Śnieżko 


